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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nem gondolja, hogy dolga lenne a fantomizálódó 
haveri cégek ügyében?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

A hvg.hu oldalon található „Előre kifizette az állam a milliárdos szerződések felét a Covid-teszteket
szállító haveri cégeknek, amelyek így hitelből szakíthattak nagyot„ című cikkben arról írnak, hogy
„már mindkét, a Fidesz korábbi politikusaihoz köthető, és a Covid-időszakban közbeszerzés nélkül
milliárdos  állami  megrendelésekkel  megtolt  cég  felszámolása  zajlik.  Így  hamarosan  ugyanúgy
eltűnnek, mint a túlárazott lélegeztetőgép-biznisz egykori szereplői.”:

„Egyfajta unortodox, állami támogatású kkv-s gazdaságfejlesztési programként is felfogható, ahogy
a  Covid-világjárvány  idején  az  állam több  százezer,  a  fertőzés  kimutatására  szolgáló  antigén-
gyorstesztet vásárolt az Állami Egészségügyi Ellátó Központon (ÁEEK) keresztül.

A módszer, mintha egy állami kamatmentes hitelkonstrukció lett volna egy kiválasztott körnek. Az
ÁEEK ugyanis  több esetben is  az  egészségügyi  piacon ismeretlen,  de fideszes  hátterű  cégekkel
szerződött közbeszerzés nélkül, majd előlegként a vételár felét elutalta nekik.

A csavar, hogy az előleg fedezte a szállítandó mennyiség beszerzési árát, így a cégnek sem tőkére
nem volt szüksége, sem üzleti kockázatot nem vállalt, mégis 100 százalékos haszonkulccsal tudott
üzletet kötni az állammal. A profit kivétele után a cégek most fantomizálódnak, a nyomuk is eltűnik.

(…)

Az  összes  ÁEEK-s  szerződésben  amúgy  szerepel  utalás  arra,  hogy  az  akár  milliárdos  tételek
ellenére mellőzik a közbeszerzést. Ehhez az ÁEEK-nak valóban joga volt, méghozzá a törvényben
rögzített, az egészségügyi válsághelyzetre érvényes kormányfői egyedi mentesítési döntés alapján.”



 

Kérdezem Önt:

Nem gondolja, hogy dolga lenne a fantomizálódó haveri cégek ügyében?

 

Budapest, 2024. február 7.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

2 


